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前言

　　电影是光和影的奇迹。
它对全世界的影响是其发明者卢米·埃尔根本无法预见的。
电影的意义早就超越了其本身，而开枝散叶地向各个领域渗透开去。
电影是我们的留声机，也是我们的百科全书。
　　这套知识性和趣味性兼具的双语读物，将以电影为媒介，通过电影的声光影像再现历史传说与真
实生活的精彩纷呈。
　　《电影中的服饰风尚》一书旨在介绍世界历史长河中各个时期的服饰文化。
从神秘简洁的古代服饰，到厚重别致的中世纪服饰；从精致浪漫的近代服饰，到经典优雅的现代服饰
，服饰已经成为电影的一个精彩看点，是电影成功不可或缺的重要部分。
《埃及艳后的任务》中，意大利美艳女星莫妮卡·贝鲁奇把埃及艳后穷奢极欲、性感丰韵的一面表现
得淋漓尽致。
遥远神秘的古代埃及服饰从面料到样式，从珠宝到假发，在片中都能略窥门径；曾获得79届奥斯卡最
佳服装设计奖的《绝代艳后》简直可以用美轮美奂来形容。
片中四处流转的洛可可风格，奢靡到极致的繁复之美，将法国宫廷生动地展现在我们眼前；而从《时
尚女魔头》一片中梅丽尔·斯特里普的精湛表现，可以洞察到当代女强人对名牌服饰的追捧。
她们穿梭于琳琅满目的时尚街头，每个人都钟情于名牌，Prada、Dior、Gucci、Channel等等，许多服
饰都是永不退烧的经典。
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内容概要

电影服饰构筑成一幕幕华丽的风景：从神秘简洁的古代服饰到厚重别致的中世纪服饰，从精致浪漫的
近代服饰到经典优雅的现代服饰。
    本书选取具有鲜明服饰特色的电影，以年代为体例，介绍世界历史长河中各个时期的服饰文化。
    选材浅显易懂、幽默风趣，适合爱好电影，也爱好历史的高中生、大学生，以及各种艺术专业的学
生阅读。
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章节摘录

　　The fashionable female silhouette for the 16th and 17th Centuneswas accomplished thanks to two specific
garments,　known as"underpinnings" in modern parlance. These were the farthingale andthe corset. A corset is a
close-fitting garment, tightened by laces andreinforced with stays to shape the body from the hips to the breasts.
Thename "corset" comes from the French "corps pique" or "quiltedbodies". Once the corset is put together,
channels were quilted throughall the layers of material to form spaces for the stiffeners, hence thename. Laced outer
garments to shape the body existed from antiquity,but laced undergarments date from the end of the sixteenth
century.　　A "pair of bodies" was tied at the sides and stiffened at fwst bypaste on linen or cardboard, and later by
a removable busk——a fiat,tapered strip of wood, ivory, horn, or whalebone —— inserted down thecentre front
to keep the body straight. Later, the ideal of a smooth,cylindrical torso, seen in Queen Elizabeth I （1533- 1603 ）,
wasachieved by sewing strips of rigid materials, such horn, ivory, silver,or steel, into the bodies, which became
known as stays. Bodies wereoriginally waist-length, but the stays gradually lengthened over thehips, split into tabs
and met in a point below the waist. The favouriteshaping material of stays was whalebone （baleen）, cut into thin
stripsand sewn in a fan pattern to make the torso appear rounder. Thoughearlier stays did not shape the breasts, by
the mid eighteenth century whalebone strips curved around the bosom. Stays dictated very straight posture and
necessitated stylized dance movements. As body carriage was essential to good deportment, both girls and boys
were dressed in stays at an early age.
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